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 دراسـت نظريـت لإنتشار نبضـت كاوسيـت في ألَيـاف البلىرة الفىتىنيت والعىامل المؤثرة فيها

Theoretical Study of the Propgation Gaussain Pulse in Photonic Crystal Fibers and the 

Parameters Influencing 

ِِ انشسانح دساسح اَرشاس َثضح كأسٍح لظٍشج صيٍُاً فً انٍاف انثهٕسج انفٕذٍَٕح ) كًا (. Photonic Crystal Fibersذى فً ْز

انلاخطٍح. حُـهدّ يعادلاخ ششٔدَكش انلاخطٍح نحساب  ذأثٍش يعايلاخ انهٍف عهٍٓا يثم الايرظاص، انرشـرد ٔانرأثٍشاخدسط 

انًكاًَ نهُثضح انكأسٍح داخم انهٍف تأسرعًال انطشٌمح انطٍفٍح أٔ كًا ذسًى طشٌمح فٕسٌش انًُفظهح انًشحهح  -انرغٍش انضياًَ

(SSFM() Split- Step Fourier Method ذضًُد انذساسح ذأثٍش ذشذٍة انثهٕسج انفٕذٍَٕح ًْٔ عذد انفجٕاخ انٕٓائٍح .)

انًحفٕسج ٔانًسافح تٍٍ انفجٕاخ ٔلطش ذهك انفجٕاخ عهى يعايلاخ انهٍف  يثم الايرظاص ٔانرشـرد ٔانلاخطٍح ٔانًساحح انفعانح 

يٍ لهة انهٍف ٔغلافّ ٔكاٌ رنك تحم يعادنح ياكسٌٕم فً انٍاف ( فً كم 𝑛𝑒𝑓𝑓أضافح انى يعايم الاَكساس انفعال أٔ انًؤثش )

 - FDFD()Finite Difference Frequencyانثهٕسج انفٕذٍَٕح تأسرخذاو طشٌمح انفشٔلاخ انًـحذٔدج فً َطاق انرشدد )

Domainظفشي (. حُـسثدَ انمٍى انخاطح تانحظٕل عهى طفشٌٍ فً انرشـرد انظفشي ٔحساب انطٕل انًٕجً نهرشـرد ان

انثُائً ٔذطثٍك انُسثح انزْثٍح نهحظٕل عهى ذشـررٍٍ طفشٌٍـٍ ًْٔ َسثح انًسافح تٍٍ انفجٕاخ انى َظف لطش انفجٕاخ ٔانثانغح 

(. أٔضحد انذساسح اٌ اَرشاس انُثضح ٌعرًذ كهٍاً عهى الايرظاص ٔانرشـرد ٔانرأثٍشاخ انلاخطٍح فً انهٍف 1.6180339887)

نضًاٌ اَرشاس انُثضح يٍ دٌٔ خساسِ. أثُثـدَ اٌ انرشـرد ٔانطٕل انًٕجً نهرشـرد انظفشي ٔانثماء لشب انرشرد انظفشي 

ِِ انفجٕاخ ٔانًسافح تٍُٓا، ٔاٌ ظاْشج  ٌعرًذاٌ كـهٍُاً عهى كم يٍ عذد انفجٕاخ انٕٓائٍح انًحفٕسج فً انهٍف ٔعهى َظف لطش ْز

ــُممد انُسثح انزْثٍح فً انثهٕسج انفٕذٍَٕح نهحظٕل عهى طفشٌٍ الاَعكاط انكهً انًسؤٔنح عٍ اسرًشاسالاَرشاس ذرأثش أٌضاً. ح

  ( إضافح انى انُسثح انساتمح أٌضاً.2ٔحـظُِمَ عهى َسثح رْثٍح جذٌذج لذسْا ) ،نهرشـرد

In this thesis the propagation of short Gaussian pulse in Photonic Crystal Fibers (PCFs) were studied, the effect 

of the fiber parameters on the pulse like the absorption, dispersion and nonlinearity studied also. Nonlinear 

Schrodinger Equation (NLSE) was solved numerically using the spectral or what's called Split- Step Fourier 

Method (SSFM) to determine the pulse spatio- temporal evolution.The study includes the effect of the photonic 

crystal arrangement especially the holes number, hole- hole spacing and holes dimeter on the effective 

refractive index and the dispersion of the photonic crystal fiber. The Nonlinear Schrodinger Equation (NLSE) 

was solved using the Finite differences in the frequency domain (FDFD) method.The two zeros dispersion 

were studied to calculate the zero dispersion wavelength (ZDW) by applying the international golden ratio 

(1.16180339887) for the ratio of the hole- hole spacing to the holes dimeters.The study shows that the pulse 

propagation depends strongly on the absorption, dispersion and nonlinearity of the PCF, and the pulse 

wavelength must be near the ZDW to ensure the propagation with little loses.  The dependence of the nonlinear 

refractive index, the dispersion and the ZDW of the PCF were proved.The study shows that the golden ratio 

can be used to have two ZDWs, and a new ratio of hole- hole spacing to the hole dimeter equal to 2 can be used 

to achieve two ZDWs. 


